
Forsvars-, Samfundssikkerheds- og Beredskabsudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 10. april 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Spørgsmål 270
Vil ministeren tilvejebringe en opgørelse over, hvilken betydning lempelsen af kravene for 
at blive godkendt som værnepligtig har haft for det samlede antal af værnepligtige, og 
særligt om dette har medført, at der er kommet flere i værnepligt? Med lempelse menes 
kravene til højde og BMI, samt at psykiske diagnoser, som ADHD og ADD ikke længere 
som udgangspunkt gør en person uegnet. Der henvises til DR’s artikel ”Forsvaret får på 
puklen for gammeldags krav: 'Grotesk' og 'anstødeligt'” fra d. 25. februar 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lise Bech (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lise.Bech@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Jarlov
formand
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